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ماموریت مهم به وزیر نفت جدید
معاون اول رئیس جمهور از ضربه پذیری سیســتم 
توزیع بنزین در پی دو حمله ســایبری یکسان در 

سال های گذشته انتقاد کرد.
به گــزارش مهــر، محمدرضا عــارف، معاون اول 
رئیس جمهور در مراســم تکریم و معارفه وزرای 
نفت دولت سیزدهم و چهاردهم، گفت: به سیستم 
توزیع بنزین کشور حمله شد و ضربه خورد؛ حمله 
ســال دوم هم عین ســال اول بود؛ چه کسی باید 
پاســخگو باشــد؟ در این بخش غفلت شده و جدا 
غفلــت کرده اید؛ از وزیر نفــت می خواهم در کل 
بخش صنعت نفت مقابله با حملات سایبری را به 

طور جدی دنبال کند.
وی ادامه داد: ظرفیت پاسخگویی به این موضوع را 
در کشور داریم و با تعامل و همکاری با بخش های 
ذی ربط، از نظر علمی در کشــور این مسائل قابل 
حل اســت. تجربه نشــان داد در یک سال دو بار 
حمله شــد و هر دو بار هم عیــن همدیگر بود و 
حملات تغییری نکرده بود آقای پاک نژاد هم این 

مسأله را به طور جدی دنبال کند.

حمله پسر پناهیان به تندروها
تاپ های اصلاح طلب خیلی بیشتر از شما حضرت 

آقا را قبول دارند. 
رضــا پناهیــان گفــت: بعضــی از انقلابی ها فکر 
می کنند اصلاح طلبان بــه کلی اصل ولایت فقیه 

را قبول ندارند. اصلا اینطوری نیست.
به گــزارش خبرآنلاین، اخیرا اظهــارات علیرضا 
پناهیان درباره دوقطبی ســازی و مشــخصا علیه 
روزنامه کیهان واکنش های زیادی را در پی داشت. 
در همین راستا رضا پناهیان فرزند علیرضا پناهیان 
در یک کلاب هاوس در این خصوص، گفت: اجازه 
بدهید اختلاف نظرهای اساســی مشخص بشود. 
من برخی مواقع از فحشــی کــه به من می دهند 
اســتقبال می کنم و می گویم این درســت است 
ولی برخی مواقع فحش بــه چیزی می دهند که 
مــن اصلا نگفته ام و منظورم این نیســت. همین 
را در فضای مجازی هم منتشــر می کنید تا یک 
لشکر علیه من فحش دهند. در خصوص دوقطبی 
هم بحث سر همین اســت. اجازه دهید اساسی و 
مشخص معلوم شود . وی افزود: بعضی از انقلابی ها 
فکــر می کنند اصلاح طلبان بــه کلی اصل ولایت 
فقیــه را قبــول ندارنــد. اصلا اینطوری نیســت. 
تاپ های اصلاح طلب خیلی بیشتر از شما حضرت 
آقا را قبول دارند. خیلی از اصلاح طلب ها  بیشتر از 
شــما حضرت آقا را قبول دارند. همین افراد شروع 
می کنند به فحاشــی کردن. اجازه بدهید مشخص 

شود سر چی دعوا داریم.

دولت چهاردهم شنونده صدای زنان 
خواهد بود

زهــرا بهروز آذر معاون رئیس جمهور در امور زنان 
و خانواده درباره برنامــه های دولت چهاردهم در 
حوزه زنان و خانواده اظهار داشت: مهمترین برنامه 
این دولت آن اســت که صدای همه زنان را بشنود 
و مسائل آنها را شناسایی کند و با کمک خودشان 
برای مشکلات راه حل پیدا کند و بتواند موثرترین 

راه حل را انتخاب و اجرا کند.
معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده گفت: 
این معاونت در دولت چهاردهم بنا دارد شــنونده 
صدای همه زنان باشد و مسائل آنان را شناسایی و 

برای رفع آن تلاش کند.
زهــرا بهروز آذر در گفت و گو با ایرنا درباره برنامه 
های دولــت چهاردهم در حوزه زنــان و خانواده 
اظهار داشت: مهمترین برنامه این دولت آن است 
که صدای همه زنان را بشــنود و مســائل آنها را 
شناسایی کند و با کمک خودشان برای مشکلات 
راه حل پیــدا کند و بتوانــد موثرترین راه حل را 

انتخاب و اجرا کند.
وی افزود: در این مســیر ممکن اســت از برخی 
تجارب مربوط به دوره های پیشــین معاونت زنان 
اســتفاده شود و ممکن است راه حل جدیدی پیدا 

و به مرحله اجرا گذاشته شود.
بهــروز آذر ادامه داد: اصــراری نداریم که بهترین 
هســتیم و بهترین راه حل ها را می توانیم داشته 
باشیم ولی فکر می کنیم موثرترین راه حل ها آن 

است که مردم می گویند.
وی تاکید کرد: اگر بتوانیم این راه حل را از طریق 
مردم پیدا کنیم، راه اجرای آن را هم پیدا خواهیم 

کرد و تلاش می کنیم محقق شود.
معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده تاکید 
کرد: مردم می توانند از تمام مجاری رســمی که 
در نهاد ریاســت جمهوری وجود دارد طبق روال 
با معاونت زنان در ارتباط باشند و پاسخگوی آنان 
هستیم.بهروز آذر درباره کمبودها و مشکلات مرکز 
رصد که به تازگی و در دولت ســیزدهم رونمایی 
شــد نیز با بیان اینکه یکــی از اهداف مرکز رصد، 
در این دوره این است که بتواند مسیری پیدا کند 
که آمار حــوزه زنان و خانواده را گردآوری کرده و 
در دسترس پژوهشــگران قرار دهد، اظهار داشت: 
مرکــز رصد، مرکز آمــار و اطلاعات حــوزه زنان 
اســت و چالش اساســی دارد و آن دسترسی به 
اطلاعاتی اســت که ما خودمان به عنوان یک نهاد 
نمی توانیم به اطلاعات همه دستگاه ها دسترسی 
داشته باشــیم.وی تاکید کرد: باید بتوانیم فرآیند 
دسترســی به اطلاعات بین دستگاهی را بهبود و 
ارتقا دهیم و وقتی اطلاعات دریافت شــد، در گام 
دوم فرایند باز کردن داده ها و در اختیار گذاشتن 
برای همه پژوهشــگران در برنامه معاونت ریاست 

جمهوری قرار دارد.

چشم انداز

مذاکرات آتش بس در کما
سفیر پیشــین ایران در اردن گفت: »اسرائیلی ها یک 
ســری شــروط جدیدی را در آخریــن مذاکراتی که 
در قاهره داشــتند، مطرح کردند کــه حماس آن ها را 
نپذیرفت. ســرتیتر و نقاط اصلی این بحث اسرائیلی ها 
این اســت که امتیازات بیشــتری از طرف فلسطینی 

خواستند.«
بحــث مذاکرات مربوط به توافق بیــن حماس و رژیم 
صهیونیســتی تقریبا از یکی، دو ماه بعد از جنگ غزه 
در تاریخ هفتم اکتبر سال گذشته آغاز شد و بحث هایی 
صورت گرفت پیرامون اینکه بهترین گزینه این اســت 
که دو طرف با وساطت طرف های عربی مخصوصاً قطر 
و مصر بتوانند راه حلی را برای دستیابی به توافق پیدا 
کنند. در واقع در خلال این ۱۱ ماه که از جنگ گذشته 

این بحث به طور جدی مطرح بوده است.
به گزارش اقتصادنیوز، محمد ایرانی، سفیر پیشین ایران 
در کویت و اردن گفــت: »امروز همه تحلیل ها به این 
سمت و سو گرایش دارد که اسرائیلی ها تمایلی جدی 
برای برقراری آتش بس ندارند که دلیل این امر روشــن 
است؛ دو طرف اسرائیل و حماس چندین بار با وساطت 
کشور های عربی هم در قاهره، هم در دوحه و حتی در 
پاریس در مذاکــرات صلح آتش بس حضور یافتند، اما 

توفیقی حاصل نشد.«
وی افزود: »حماسی ها معتقد هستند که توافقی در دوم 
ژوئیه گذشته بین نمایندگان دو طرف درگیری در قاهره 
اتفاق افتاده و امضا شده و از قبل آن حتی قطعنامه شورای 
امنیت هم تصویب شده، اما این اسرائیلی ها هستند که 
مجددا این قطعنامه را نقض کرده اند و حاضر به پذیرش 
آن نیستند. به عبارت دیگر اسرائیلی ها یک سری شروط 
جدیدی را در آخرین مذاکراتی که در قاهره داشــتند، 
مطرح کردند که حماس آن ها را نپذیرفت. سرتیتر و نقاط 
اصلی این بحث اسرائیلی ها این است که امتیازات بیشتری 

از طرف فلسطینی خواستند.«
ایرانی با اشاره به جزئیات توافق دوم ژوئیه توضیح داد: 
»در توافــق مذکور این بحث مطرح بود که طی ســه 
مرحله نیرو های اسرائیلی از غزه عقب نشینی کنند، اسرا 
تبادل و محاصره برداشته شود و مواد غذایی را بتوانند 
وارد نوار غزه کنند. بحث های بازسازی و موارد دیگر هم 
قــرار بود در مراحل آخر مطرح شــود. این طرح را نیز 
جــو بایدن ارائه کرده بود و یک طرح آمریکایی بود که 
حماس با مقداری کم و زیاد کردن، آن را پذیرفته بود. 
امروز اسرائیلی ها می گویند علیرغم توافقات قبلی مایل 

نیستند به طور کامل از غزه عقب نشینی بکنند.«
دیپلمات پیشــین کشــورمان درباره کارشــکنی های 
اســرائیل در مســیر این توافق ادامه داد: »در مرحله 
دوم اســرائیلی ها در بحث تبادل، آزادی همه اســرا در 
مقابل همــه گروگان ها را رد کرده انــد و گفته اند که 
تعداد محدودی از اسرای فلسطین را آزاد خواهند کرد. 
همچنین خواهان حق وتو هســتند، یعنی این حق را 
داشته باشند که از لیستی که حماس برای آزادی اسرا 
در اختیار آن ها قرار می دهد هر کس را که نخواســتند 
نامش را خط بزنند و اجازه ندهند آزاد شــود. از جمله 
دیگر شــروط اســرائیلی که باعث اخلال در مذاکرات 
آتش بس شده این است که می گویند حتی اسرایی که 
آزاد شده اند حق سکونت در غزه ندارند و باید به خارج 

از فلسطین بروند.«
ایرانی به موضوع محور فیلادلفیا به عنوان دیگر مسئله ای 
که منجر به عدم رسیدن به توافق شده پرداخت و تاکید 
کرد: »محور فیلادلفیا، گذرگاهی اســت که تقریبا به 
طول ۱۵ کیلومتر در جنوب مرز غزه و صحرای ســینا 
در مصر قرار گرفته است. امنیت این منطقه بعد از سال 
۲۰۰۵ که اســرائیلی ها از غزه عقب نشینی کردند، در 
اختیار مصر قرار داشــته است. گذرگاه رفح نیز در آنجا 
قرار دارد. تقریبا از یکی دو ماه قبل ارتش اسرائیل این 
منطقه را اشغال کرده و الان حاضر به خروج نیست. این 
مســئله یک چالش جدید را با مصر ایجاد کرده است؛ 
لذا این مسئله را نیز باید به موضوعاتی که اخیرا مطرح 
شده و منجر به عدم توافق در قاهره گشته اضافه کرد.«

ادعای ترور فرمانده ارشد حماس
ارتش رژیم صهیونیستی دیروز یکشنبه مدعی شد که 
»رائف ابو شــعب« فرمانده ارشد واحد موشکیِ گردان 
خان یونسِ جنبش مقاومت اسلامی فلسطین )حماس( 
در حمله پهپادی هفته گذشته در نوار غزه به شهادت 
رسیده است.خبرگزاری مهر نوشت،به گفته ارتش رژیم 
صهیونیستی شهید ابوشعب در طول چند ماه گذشته 
جنگ، حملات موشکی از خان یونس به مناطق جنوبی 

و مرکزی فلسطین اشغالی را فرماندهی می کرد.

افغان ستیزی در خلاء های قانونی 
حشمت الله فلاحت پیشه معتقد است: بهترین رویکرد 
در قبال مهاجران افغانســتانی عمــل بر طبق رویه ها 
و قوانین بین المللی اســت. طبــق قوانین بین المللی 
پناهدگان، مهاجران و اتباع کشورهای دیگر از یکسری 
شــرایط حقوقی برخوردار هستند و یکسری قوانین و 
مقررات را باید بپذیرند لذا درخصوص اتباع افغانستانی 
باید طبق مقررات بین المللی عمل شــود. واقعیت این 
است که ایران در طول بیش از ۴۰ سال گذشته میزبان 
مهاجران افغانســتان بوده و باید توجه داشت که هیچ 
کشوری در طول تاریخ کشورها و دولت های جدید، به 
اندازه ایران به صورت طویل مدت میزبان اتباع خارجی 
نبوده است.وی در گفت وگو با شفقنا افزود: در طول این 
مدت مسئولان دولت های مختلف ایران به جای اینکه 
طبق رویه ها و قوانین بین المللی عمل کنند براساس 
یکسری مقتضیات عملًا عرفی و حتی سلیقه ای عمل 
کردند و نتیجه به گونه ای اســت که اکنون هم مردم 
ایــران و هم دولت ایران و البته مهاجران افغان از آنچه 
وجود دارد، ناراضی هســتند. یعنی حاصل اشتباهات 
گذشته نارضایتی ایرانی ها و افغانستانی ها از وضعیت 

کنونی اتباع در کشور است.

تحلیل

همدلی|  آرزوبخشــنده: بعد از جهت گیری  
روزنامه های تندرو در قبال عملکرد دولت جدید 
در روزهای نخست، خط خبری رسانه های دولتی 
به ســمت پرهیز از حاشیه ها رفته است. سلسله 
اخبار ایرنا و ایســنا درباره وضعیت فعلی دولت 
چهاردهم و تلاش تندروها برای ایجاد حاشــیه 
نشان می دهد که فشار بر دولت از سمت راست 
افزایش یافته و گمانه ها مبنی بر اینکه اصولگرایان 
به دنبال تصاحب قدرت و تصمیم در دولت جدید 

هستند، به واقعیت نزدیک تر شده است. 
بعــد از چینش کابینه وفاق با چاشــنی اعضای 
فراجناحی که تقسیم قدرت در دولت را به تصویر 
کشیده، فشارهای بیرونی در حال افزایش است. 
سخنان “علم الهدی” در نمازجمعه مبنی بر اینکه 
دولت جدیــد لایحه “عفاف و حجاب” را اجرایی 
کند، در تقابل با دیدگاه “مســعود پزشــکیان” 
نسبت به سخت گیری های اجتماعی، ورود کابینه 
بــه عرصه عمل و تلاش طیف مقابل برای ایجاد 

اختلافات را نشان می دهد.
 روزنامه کیهان در روزهای گذشته موضوع “اسب 
زین شده” دولت سیزدهم را دوباره به میان آورد 
و به استناد آمارهای جهانی، پاسخ پزشکیان در 
مصاحبــه تلویزیونــی اش را داد. نبویان نماینده 
تندروی مجلس هم خط خبــری کیهان را پی 
گرفت و اطرافیان پزشکیان را حامیان اغتشاش 
نامید. ظاهر این دوقطبی گرچه کمرنگ و کم اثر 
به چشم می آید، اما زیر پوست سیاست را نشان 
می دهد کــه می خواهد با فشــارهای جانبی بر 
دولت پزشــکیان، او و کابینه اش را در مهار خود 
نگه دارد. تقســیم کار اصولگرایان در چندهفته 
گذشــته به عینه بیانگر همین موضوع اســت. 
میانه روها با اســتقبال از چینش کابینه و رفتار 
صادقانه رئیس جمهور در سیاســت خوش بینی 
تزریق می کنند و تندروها اینطور وانمود کرده اند 
که برای وفاق باید کارت های بیشتری از او بگیرند. 
این نکته از چشم اصلاح طلبان کهنه کار دور نمانده 
و منتجب نیا شــنبه )پریروز( در یک گفت وگوی 
انتقادی به پزشکیان توصیه کرده تفاهم و وفاق را 
با خط کشی های مشخصی دنبال کند. او تسلیم و 
وادادگی را هشدارآمیز دانسته و گفته است؛ دولت 
پزشکیان باید متشکل از اصلاح طلبان باشد، نه 
افرادی از دولت ســایه یا اصولگرایانی که منتقد 

ذاتی دولت جدید هستند. 
دولت، تحقق وعده ها را پیگیری کند

با این وجود برخی بر این عقیده اند که دولت باید از 
حاشیه ها پرهیز کند. خبرگزاری های دولتی دیروز 
به شکلی هماهنگ این موضوع را در گفت وگو با 
فعالان سیاسی میانه مورد تحلیل قرار داده اند که 
رئیس جمهور با تکیه بر کار کارشناسی، مانع ورود 
دولت به فرافکنی ها شود. سخنگوی حزب اعتدال 
و توسعه، گفته: طبیعتا یک رشته مسائل ایذایی بر 
سر راه دولت قرار خواهد گرفت، اما تمرکز دولت 
چهاردهم باید بر روی تحقق وعده هایی باشد که 

به مردم داده است.
“جوادهروی” در گفت وگو با ایســنا، با اشاره به 
ضرورت پرهیز دولت چهاردهم از ورود به مسائل 
حاشــیه ســاز، بیان کرد: دولت چهاردهم بنا به 
عهدی که دکتر پزشکیان با مردم بست، قرار شد 
از جنس متفاوتی با آنچه که از دولت های گذشته 
به تجربه دیده بود، عمل کند. از سوی دیگر قرار 
بر این شد پزشکیان با استفاده از همه تجربه های 
دولت های قبل، دولتی را بنا کند و وزرایی را بکار 
گیرد که مستقیما به سراغ رفع مشکلات معیشتی 
مردم در داخل و رفع موانع تحریمی در خارج از 

کشور باشد.
وی اظهار کرد: به همین خاطر احتمالا یک رشته 
حرکت های ایذایی مثل مباحث فساد یا موضوع 
بورس که در هفته پیش در رسانه ها مطرح شد، 
شــاید حرکت دولت چهاردهم را کاهش دهد و 
سرعت آن را کم کند. طبیعتا دکتر پزشکیان باید 

به دنبال تحقق وعده هایی باشد که به مردم داده 
بود و در مســیر خود از پرداختن به حرکت های 

حاشیه ای اجتناب کند. 
نیاز به اتاق فکر تخصصی

عضــو شــورای  مرکــزی جامعه روحانیت مبارز 
هم گفته:رئیس جمهــور و دولت مردان نباید به 
حاشیه سازها اهمیت دهند، بلکه با تاسیس اتاق 
فکر تخصصی باید به فکر جلــب رضایت آحاد 
مردم، تحقق عدالت و استفاده از همه ظرفیت های 
داخلی باشند. “سیدرضا اکرمی” گفت: وقتی دوغ 
و دوشاب یکی شد یا یاس غلبه می کند یا ناامیدی 
حاکم می شود یا بی تفاوتی گسترش می یابد. اگر 
می خواهیم حاشیه سازها به حاشیه ها رانده شوند، 
باید در رشــته ها و حوزه های مختلف اتاق های 
فکر ایجاد شــود تا افراد مشــغول شوند، وقتی 
افراد مشغول شدند خودبه خود نه حاشیه سازی 
می کنند و نه به حاشیه ها بها می دهند. وی افزود: 
متاسفانه به جای سیاست ورزی بسیار سیاست زده 
شــده ایم؛ یعنی به جای سیاســت ورزی گرفتار 
حاشــیه ها و غفلت از پایه ها و اصول شده ایم، در 

حالی که باید برویم و سیاست ورز شویم. 
عضو شورای مرکزی جامعه روحانیت مبارز تاکید 
کــرد: باید قبول کنیم هر کــس به هر دلیلی با 
انتخاب مردم از مسند قدرت کنار رفت و جریان ها 
و افراد دیگری جایگزین شدند، به خواسته مردم 
تن دهیم نه اینکه به مسائل حاشیه ای بپردازیم. 
نباید فراموش کنیم کــه کمتر از نیمی از مردم 
کشورمان در انتخابات شرکت نکردند. نخبگان و 
دلسوزان نظام باید این مسئله را در کانون توجه 
خود و طیف های سیاسی همسوی خود نگه دارند. 
حضور کمتر از نیمی از مردم در انتخابات ریاست 

جمهوری شایسته جمهوری اسلامی نبود.
دولت چهاردهم، تهی از نقشه راه

اما در نکات بیان شــده از سوی فعالان سیاسی 
یک مسئله مهم کاملا پیداســت؛ اینکه اولویت 
دولت پزشکیان و نقشه راه این دولت برای عبور 
از حاشیه ها و رسیدگی به متن چیست؟ یادآوری 
این نکته که مشــابهت های تاریخــی نیز دارد، 
می تواند راهگشا باشد. دولت چهاردهم میراث دار 
مشکلاتی است که از دولت گذشته به جا مانده؛ 
همانگونه که دولت ســیزدهم خود را میراث دار 
مشکلات دولت حسن روحانی می دانست. اما فارغ 
از دولت یازدهم و دوازدهم که نقشه راه خود را بر 
حل مسائل با تمرکز بر سیاست خارجی گذاشته 
بود، نه دولت ســیزدهم نقشــه معینی داشت و 
نــه دولت چهاردهم تاکنون از تمرکز سیاســی، 
اقتصادی  خود در اداره کشور رونمایی کرده است. 
شاید بخشی از مشکلات دولت پزشکیان از همین 

جا ناشی شده که این دولت تاکنون تمرکز خود 
را بر هیچ یک از موضوعات مهم اعلام نکرده است. 
ابهام و سرگردانی در روند اظهارات کابینه دلیل 

محکمی بر این ادعاست. 
تک نرخی کردن ارز، حذف یارانه بنزین و...

در هفته های گذشته چند موضوع مهم و اساسی 
از ســوی پزشــکیان و وزرای او مورد توجه قرار 
گرفت. اولین موضوع ناترازی بنزین و ارائه یارانه 
به ایــن بخش بود. به رغم اینکه پزشــکیان در 
رقابت های انتخاباتی هم بر مخالفت خود درباره 
افزایش قیمت بنزین اصرار کرده بود، ســخنان 
پزشکیان شوک اولیه را به جامعه داد. با این وجود 
اظهارات ضد و نقیض وزیر اقتصاد، معاون اول و 
برخی دیگر از مسئولان دولتی نشان داد که آنها نه 
تنها نقشه مشخص و برنامه معینی برای عملیاتی 
کردن گفته ةای رئیس جمهور ندارند، بلکه نمای 
سرگردانی از یک موضوع حساسیت برانگیز را به 
تصویر کشیده اند. روز شنبه پزشکیان درباره انتقال 
پایتخت هم سخن گفت و اینطور ابراز کرد که باید 
برای جلوگیری از تمرکز، پایتخت را منتقل کنیم؛ 
موضوعی کــه در دولت های قبل هم مورد توجه 
قرار گرفت ولی اجرایی نشد. همزمان با این مسائل 
تک نرخی کردن ارز را همتی مورد تاکید قرار داد 
و در مقابل، همه تحلیل گران به او توصیه کردند 
که تجربه دولت های گذشته و شوک های ارزی را 
چــراغ راه خود قرار دهد. در عین حال وزیر راه و 
شهرسازی نیز با تکرار برنامه های گذشته در دولت 
ســیزدهم قصد دارد مشکلات مسکن را مرتفع 
کند. نگاه گــذرا به همه اظهارات و نظرات دولت 
چهاردهم نشــان می دهد که این دولت نیازمند 
تمرکز بر یکی از موضوعات مهم کشــور اســت. 
از ناترازی ها در اقتصاد کلان گرفته تا تنگناهای 
تحریمی و مشکلات وابسته به آن، به رغم اینکه 
از ســوی دولتمردان مورد بحث قرار می گیرد اما 
رسوب فکر یا ایده ای را به نشان نمی دهد. شاید 
به همین دلیل باشد که دولت جدید ناگزیر است 
با حاشیه های ساخته شده از سوی تندروها مواجه 

شود. 
بــا این وجود برخی بر ایــن عقیده اند که دولت 
فرصتی بیشتری برای حرکت و ریل گذاری نیاز 
دارد. امــا تجربه حذف ارز ترجیحــی در دولت 
ســیزدهم نشــان داد که اگر دولت هــا انتخاب 
اندیشمندانه و برنامه مشــخص نداشته باشند، 
فشــارهای سیاسی آنها را به سمت و سویی هل 
خواهد داد که عملکردهــا را مخدوش می کند. 
دیروز “امید نصیبی” نماینده مجلس با بیان اینکه 
»دولت چهاردهم کار خود را خوب شــروع کرده 
و مجلس نیز حمایت کامل خود را نشــان داده 

است«، درباره برخی حاشیه سازی ها علیه دولت 
گفته اســت: »باید به دولت فرصــت داد؛ اینکه 
برخی مشــکلات را در ابتدای راه به گردن دولت 
بیندازیم صحیح نیست و این گونه نیست که دولت 
نخواهد کاری انجام دهد. قطعاً در آغاز هر دولتی 
یک ســری مسائل وجود دارد که باید با همکاری 

همه دستگاه ها آن ها را حل و فصل کرد.«
انتقاد از دولت نوپا سنگ اندازی است

یکی از نمایندگان مجلس شورای اسلامی تاکید 
کرد باید به دولت فرصت دهیم و انتقاد کردن از 
دولت جدید به این زودی، نوعی ســنگ اندازی و 

کارشکنی محسوب می شود.
“ســیدکریم معصومی” نماینده فومن و شــفت 
با اشــاره به برخی حاشیه ســازی ها علیه دولت 
چهاردهم با وجود گذشته کمتر از یک ماه از آغاز 
به کار کابینه دولت گفت: واقعیت این است اینکه 
بخواهیم همه تقصیرها را به گردن دولتی که تازه 
شکل گرفته و کابینه  آن تازه روی کار آمدند و وزرا 
هنوز معاونان خود را به درســتی تعیین نکردند، 

بیندازیم، نوعی کارشکنی است.
وی با اشــاره به طرح مســائلی درباره عملکرد 
دولــت در زمینــه تامین امکانــات رفاهی در 
شهرهای گردشــگری اظهار کرد: طی روزهای 
اخیر با توجه به حجم مسافرانی که به ویژه در 
شمال کشــور وجود داشت مشکلاتی در پمپ 
بنزین ها و نانوایی ها داشتیم و شاهد صف های 
طویل کلافه کننده بودیم و نارضایتی هایی در 
میان مســافران وجود داشت اما نمی شود الان 
این مسائل را به دوش دولتی بگذاریم که تازه 
آغاز به کار کرده  است. با توجه به تعطیلاتی که 
وجود داشت باید بسترهای لازم برای میزبانی 
شهرها از مسافران در ایام اوج مسافرت ها فراهم 

می شد.
این نماینده مجلس با بیان اینکه برخی مسائل و 
مشکلاتی که امروز وجود دارد، به دلیل عدم توجه 
به موضوع تأمین امکانات و زیرساخت ها درگذشته 
است، تصریح کرد: باید به دولت فرصت دهیم و 
انتقــاد کردن از دولت جدید به این زودی، نوعی 

سنگ اندازی و کارشکنی محسوب می شود.
معصومی همچنین با تاکیــد بر ضرورت پرهیز 
دولت از وارد شــدن به حاشیه سازی ها، عنوان 
کرد: به نظرم با توجه به این که دولت چهاردهم 
با عنوان دولت »وفاق ملی« نام گذاری شده است، 
دولتمردان نباید وارد حاشیه شوند بلکه باید کار 
خود را انجام دهند. حتماً دولت برای امور مختلف 
برنامه ریزی هایی دارد و حتماً نیز موانع پیش روی 
فعالیــت دولت با تعامل میــان دولت و مجلس 

برداشته خواهد شد.

پرهیز از حاشیه واصرار بر متن ؛ توصیه سیاسیون به پزشکیان است 

نقد تندروها با چاشنی مهار دولت
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همدلی| مخالفان گشــایش ها در اداره کشــور برادامه  شرایط 
تحریمی  تاکید دارند و موافقان رفع تحریم فعلا در حاشیه دولت 
پزشکیان سکوت پیشــه کرده اند. آیا دولت جدید فعلا گفت وگو 
برای رفع تحریم ها یا تغییر سیاست خارجی ایران را از دستور کار 
خارج کرده است؟  محمد صدر، عضو مجمع تشخیص مصلحت 
نظام می گوید: »در صورتی که پزشــکیان و دولت به این نتیجه 
رسیدند که برای حل مشــکلات کشور FATF ضروری است و 
به عنوان مشاور این موارد را خدمت رهبری ببرند، فکر می کنم با 
توجه به همراهی هایی که رهبری با دولت دارند و حمایت هایی که 

انجام می دهند، این کار انجام شود.« 
اما تندروها و رقبای انتخاباتی پزشکیان بازهم کارشکنی در مسیر 
این پرونده را ادامه خواهند داد یا دولت چهاردهم قادر به تعیین 
تکلیف نهایی این پرونده مسکوت مانده در مجمع تشخیص است؟

سیدمحمد صدر، عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام در گفت وگو 
با خبرآنلاین در پاسخ به این سوال می گوید: » همه چیز به خود 
پزشکیان و دولت بستگی دارد، به این ترتیب که اگر این موضوع 
را به صــورت جدی پیگیری کنند، بــا توجه به هماهنگی های 

رئیس جمهور با رهبری، این موارد حل می شوند.«
وی درباره مذاکرات رفع تحریم و  FATF می گوید: فکر می کنم 
برای حل مشکلات کشور حتما این دو پرونده باید فعال شوند و به 
 FATF صورت جدی پیگیری شوند. منتها چه بسا در برخی موارد

مهمتر باشد چراکه اگر حتی تحریم ها رفع شوند ولی FATF حل 
نشــود، مجدداً مبادلات بانکی و خارجی مــا و در واقع ارتباطات 
اقتصادی خارجی همچنان با مشکل مواجه می شود.بنابراین فکر 
می کنم با توجه به اینکه دولت جدید این قضایا را می داند، هر دو 
را پیش می برد و و امیدوار هســتیم که به سمت حل مشکلات 

اقتصادی کشور حرکت کنیم.
صدر درباره مذاکرات و تلاش تندروها برای کارشکنی معتقد است 
اگر دولت به صورت جدی بخواهد این مسئله در مجمع تشخیص 
حل می شــود.آن مسئله خیلی اهمیت ندارد. او می افزاید: »همه 
چیز به خود آقای پزشــکیان و دولت بستگی دارد، به این ترتیب 
که اگر این موضوع را به صورت جدی پیگیری کنند، با توجه به 
هماهنگی های رئیس جمهور با رهبری، این موارد حل می شوند 
چراکه فکر می کنم همه متوجه شدند آن روش هایی که در گذشته 
انجام می شد، به هیچ وجه حل کننده مشکلات کشور نیستند و 
در واقع باید تغییر روشی مخصوصا در سیاست خارجی و تعاملات 

بین المللی ایجاد شود که به نظر می رسد این کار انجام می شود.«
وی تصریح می کند: »در دوره های مختلف همیشــه دولت ها از 
مشــاورهای مهم رهبری بودند،در صورتی که پزشکیان و دولت 
به این نتیجه رسیدند که برای حل مشکلات کشور انجام این کار 
ضروری است و به عنوان مشاور این موارد را خدمت رهبری ببرند، 
فکر می کنم با توجه به همراهی هایی که رهبری با دولت دارند و 

حمایت هایی که انجام می دهند، این کار انجام شود.«
وی همچنین درباره نقش دولت ســایه و تجربه های گذشته نیز 
اشاره می کند و می افزاید: »در گذشته تبلیغ کرده بودند که نظر 
رهبری بر روی آنها است اما در جریان انتخابات همه چیز مشخص 
شــد.فکر می کنم ماهیت تندروها، دولت سایه، چه در مجلس و 
جاهای مختلف به مرور مشخص و روشن می شود و فکر می کنم 
در مســیر رنگ باختن قرار دارند و طبیعتــاً اثرگذاری کمتری 
خواهند داشت.نکته دیگر اینکه  با بررسی هایی که انجام دادم و 
تحلیلی که از شــرایط قبل از شروع انتخابات اخیر دارم و به ویژه 
اقداماتی که از سوی حاکمیت و شورای نگهبان صورت گرفت و  
پزشکیان تایید صلاحیت شد، مقداری مشکلات گذشته را کنار 
گذاشــتیم و به سمتی می رویم که عقلانیت به صورت جدی در 
کل کشور، حاکمیت و ارگان های مختلف حاکم می شود و انشالله 
به سمت ساخت خردشهر می رویم، خردشهری که بعد از مدت ها 
تبدیل به داناشهر می شود و عقل و خرد تبدیل به دو عنصر اثرگذار 
اصلی در تصمیمات حاکمیتی می شوند و در آینده دورتر منافع 

جمهوری اسلامی ایران، ایران و ملت ایران تامین می شود.«

صدر: رفع تحریم و حل مشکل FATF در گرو هماهنگی پزشکیان با رهبری

شرط عبور از مشکلات


